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KOMUNITA - SPOLOČENSTVO 
– SKUPINA ĽUDÍ, KTORÍ SÚ 
BEZ OHĽADU NA ROZDIEL-
NOSTI SCHOPNÍ OCEŇOVAŤ 
SAMÝCH SEBA. AKO TO VŠAK 
BÝVA, STO ĽUDÍ, STO CHUTÍ. 
KAŽDÝ SME INÝ, KAŽDÝ SME 
JEDINEČNÝ SVOJÍM SPÔSO-
BOM. NIE VŠETCI VŠAK REAGU-
JEME NA ĽUDÍ S ROZLIČNÝMI 
VLASTNOSŤAMI, ZÁUJ-
MAMI, SCHOPNOSŤAMI, NO 
I VÝZOROM ČI SPRÁVANÍM 
ADEKVÁTNE, INAK POVE-
DANÉ AKCEPTAČNE. ODSÚ-
VAME ICH NABOK, NA OKRAJ 
SPOLOČNOSTI. HRANA ODVRH-
NUTIA.
ERIKA, ŽIAČKA STREDNEJ 
ZDRAVOTNÍCKEJ ŠKOLY, 
MLADÁ BABA, TALENTOVANÁ, 
ŠIKOVNÁ, AMBICIÓZNA, 
PLNÁ SNOV A OČAKÁVANÍ. 
AVŠAK RÓMKA!  AKO VNÍ-
MA SVOJE POSTAVENIE V 
SPOLOČNOSTI ONA A AKO VNÍ-
MA SPOLOČNOSŤ JU, TO NÁM 
POVIE ERIKA POMPOVÁ, NAŠA 
SPOLUŽIAČKA A KAMARÁTKA.

FON: Erika, vzhľadom na to, že si 
Rómka, nielen školský kolektív ťa 
prijal medzi seba ako seberovnú. 

Ako je to možné, keď vieme a 
často vidíme, ako naša spoločnosť 

vníma našich rómskych 
spoluobčanov dosť negatívne.

Erika: Neviem, pretože zo začiatku 
som si myslela, že do kolektívu 
nezapadnem, no nakoniec ma 

prijali medzi seba. Sú tu ľudia, ktorí 
majú na Rómov rôzne názory, ale 
verím, že väčšina názorov je tých 

lepších.

FON: Mnohí ľudia Rómov a ich 
spôsob života odsudzujú. Ako sa 

na Rómov pozeráš ty, keďže si 
jednou z nich?

Erika:  Myslím si, že sme ľudia, v 
ktorých koluje tá istá krv a som 

presvedčená, že Rómovia nie sú 
zlí. Neohŕňam nosom nad nikým, 

beriem ich takých, akými sú.

FON:  Vidíš, že mnohí Rómovia 
žijú v otrasných podmienkach v 

kolóniách. V čom vidíš príčinu 
takéhoto „nesociálneho“ správania 

sa?
Erika: Osobne si myslím, že žijú v 
generačnej chudobe, od ktorej by 
sa mohli odtrhnúť. Rómska men-
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